

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2022年6月 第43卷 第3期

目 次

· 研究报告 ·

- 人为干扰对中国次生林的影响: I. 林木生长、更新与群落结构 刘兴良, 李旭华, 刘杉, 等 (1)
横断山东部栎类天然林地位指数表编制 张志才, 陈亚文 (13)
贡嘎山黄崩溜沟泥石流迹地的植被恢复 王晓琴, 王莉, 秦世豪 (20)
基于红外相机技术的四川小寨子沟国家级自然保护区野生兽类种类与分布
..... 彭波, 李生强, 伏勇, 等 (25)
唐家河国家级自然保护区四川羚牛 (*Budorcas tibetanus*) 活动节律及季节变化
..... 肖梅, 何芳, 杨旭, 等 (36)
干热河谷次生稀树灌木林优势种群空间格局及种间关联性研究 龙成, 余志祥, 杨永琼, 等 (44)
基于 DEM 的成都市数字河网特征及空间分布格局研究 任德智, 刘益, 廖兴勇, 等 (53)
基于红外相机的中国兽类多样性监测现状分析 郭桢杉, 黄金燕, 张群艳, 等 (60)

· 生态建设 ·

- 白龙江干旱河谷不同抗旱树种造林适应性 刘虹涛 (67)
基于分形维数的黄土丘陵沟壑区不同人工林对土壤结构和养分的影响 江磊, 秦富仓, 李龙, 等 (71)
茂兰喀斯特森林四药门花的生境特征和群落组成 覃池萍, 兰洪波, 姚雾清, 等 (80)

· 林业产业 ·

- 基于 MaxEnt 和 GIS 预测四川省杉木良种在湖北省同一适宜引种生态区 胡超, 于静 (85)
川南地区香樟容器育苗技术研究 史亮, 陈国涛, 何芝然, 等 (94)
微波辅助水蒸气蒸馏法提取番石榴叶精油 赵艳芬, 徐明, 杨磊, 等 (100)
桃花心木扦插快繁试验 郑静 (104)

· 综述与专论 ·

- 林下地被层水文过程、机制与功能研究进展 张萌, 高鄭, 卢杰 (108)
基于 CiteSpace 的景观美学文献计量分析 陈琪, 刘俊雁, 吴彦, 等 (115)
基于 CiteSpace 的国内山地旅游研究的知识图谱分析 余正勇, 陈兴 (123)
基于马斯洛需求层次理论的山地型森林康养小镇资源评价与实证分析 唐晓红, 冯雪, 魏璐璐, 等 (130)
浸渍胶膜纸饰面人造板甲醛释放量检测方法筛选 李艳, 安兴祥, 黄海燕 (138)
网檐南星在四川的新分布记录及分布区特点 顾健, 王乾 (143)

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 43, No. 3, Jun. 2022

Contents

Research Reports

- Effects of human disturbance on natural secondary forests in China: I. Tree growth, regeneration and community structure LIU Xingliang, LI Xuhua, LIU Shan, et al. (1)
Establishment of site index table for *Quercus* natural forest in east Hengduan Mountains ZHANG Zhicai, CHEN Yawen (13)
Vegetation restoration of debris flow area in Huangbengliu Gully of Gongga Mountain WANG Xiaoqin, WANG Li, QIN Shihao (20)
Diversity and distribution of wild mammals in Xiaozhaizigou National Nature Reserve in Sichuan Province based on infrared camera technology PENG Bo, LI Shengqiang, FU Yong, et al. (25)
Activity rhythm and seasonal changes of Sichuan Takin (*Budorcas tibetanus*) in Tangjiahe National Nature Reserve, Sichuan Province XIAO Mei, HE Fang, YANG Xu, et al. (36)
Research on spatial pattern and interspecific association of dominant populations in secondary savanna shrub forest in dry-hot valley LONG Cheng, YU Zhixiang, YANG Yongqiong, et al. (44)
Study on characteristics and spatial distribution pattern of digital river network in Chengdu based on DEM REN Dezhi, LIU Yi, LIAO Xingyong, et al. (53)
Analysis on the status of Chinese mammal species diversity monitoring based on infrared camera GUO Zhenshan, HUANG Jinyan, ZHANG Qunyan, et al. (60)

Ecological Development

- Drought resistance and afforestation suitability of different tree species in Bailongjiang arid valley LIU Hongtao (67)
Effects of different plantations on soil structure and nutrients in loess hilly and gully region based on fractal dimension JIANG Lei, QIN Fucang, LI Long, et al. (71)
Habitat characteristics and community composition of *Loropetalum subcordatum* in Maolan karst forest QIN Chiping, LAN Hongbo, YAO Wuqing, et al. (80)

Forestry Industry

- Prediction of the identical ecological distributions for planting the superior varieties of *Cunninghamia lanceolata* in Hubei Province introduced from Sichuan Province based on MaxEnt model and ArcGIS analysis HU Chao, YU Jing (85)
Study on container seedling raising technology of *Cinnamomum camphora* in southern Sichuan SHI Liang, CHEN Guotao, HE Ziran, et al. (94)
Extraction of essential oil from *Psidium guajava* leaves by microwave-assisted hydrodistillation method ZHAO Yanfen, XU Ming, YANG Lei, et al. (100)
Experiment on rapid propagation technique of *Swietenia mahagoni* by cuttings ZHENG Jing (104)

Review and Monograph

- Research review on hydrological process, mechanism and function of understory ground cover ZHANG Meng, GAO Tan, LU Jie (108)
Metrological analysis of landscape aesthetics literature based on CiteSpace CHEN Qi, LIU Junyan, WU Yan, et al. (115)
Knowledge map analysis of domestic mountain tourism research based on CiteSpace YU Zhengyong, CHEN Xing (123)
Resource evaluation and empirical analysis of mountainous forest health and wellness town based on Maslow's hierarchy of needs theory TANG Xiaohong, FENG Xue, WEI Lulu, et al. (130)
Screening of detection methods for formaldehyde emission from wood-based panels decorated with impregnated adhesive film paper LI Yan, AN Xingxiang, HUANG Haiyan (138)
New distribution record and regional characteristics of *Arisaema utile* Hook. f. ex Schott in Sichuan Province GU Jian, WANG Qian (143)